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Tak, zdaję sobie sprawę, że to pytanie budzi niepokój, że niektórzy lękają
się przejścia w skali całego Uniwersytetu od obecnego wskaźnika (około
1:12,5) wynikającego z uleganiu naciskom na kształcenie masowe do
wskaźnika docelowego (1:10).

Jestem przekonany, że to przejście możemy uzyskać w sposób płynny.
Z jednej strony możemy i powinniśmy zatrudniać nowych pracowników,
reprezentujących wysoki poziom badaczy i wykładowców. Z drugiej
strony naturalny trend demograficzny prowadzi do obserwowanego od
dekady spadku liczby studentów. Wreszcie, osiągnięcie wskaźnika
wyznaczonego przez Ministerstwo ma podnieść jakość relacji między
studentami i ich naukowymi opiekunami. Nie chodzi w tym działaniu
o dyskryminację dydaktyki. Przeciwnie, moim zadaniem ma być
zapewnienie jak najlepszych warunków kształcenia. Nie chcemy i nie
musimy już kształcić w sposób odpersonalizowany. Chcemy wrócić do
korzeni, do kształcenia przez aktywizowanie studentów, przez budowanie
relacji mistrz – uczeń, przez rozbudzanie pasji naukowych. Raz jeszcze –
to proces naturalny i korzystny tak dla studentów, wykładowców – jak
i dla otoczenia potrzebującego absolwentów doskonale wykształconych
i gotowych do innowacyjnych działań.

Pytanie: Jak chcę uzyskać docelowy, wymagany dla
uczelni badawczej przez Ministerstwo wskaźnik liczby
wykładowców do liczby studentów?


